

HB-møde den 7. april 2025 kl. 19.00 i KH's klubhus

Tilstede: Torben Søndergård Nielsen (TSN), Erik Hansen (EH), Kenneth Lauridsen (KL), Kenn Christoffersen (KC), Søren Svarrer (SS), Kim Svare (KS), Jesper Johansen (JJ), Karen-Sofie Bolm (KSB)

Afbud: Christian Hasner (CH), Carsten Ellegård Thomsen (CET)

1. Godkendelse af dagsorden, *Godkendt*

2. Godkendelse af referat fra HB-mødet den 3. marts 2025, *Godkendt*

3. Orientering fra formanden, standersætningen den 6/4, *TSN, der var en super dejlig stemning – tak til inderhavnen som stod for arrangementet. Der har været afholdt fællesmøde, her var der også en god stemning – denne gang var der ikke et egentlig tema på programmet, Det primære formål blev brugt til at styrke det gode samarbejde og forståelsen af at vi er en klub og fire afdelinger.*

4. Orientering fra Hovedkassereren, *EH, har ikke det store til regnskaberne, da der ikke har været de store uforudsete udgifter. Der er opkrævet klubkontingenter samt afdelingskontingenter – vores forsikringer er steget med 6%, så det er en del, og dette medfører at vores budget ikke holder på forsikringerne.*

5. Orientering fra afdelinger og udvalg:

a. Inderhavnen, *KSB, der er ikke sket så meget siden sidst – Flemming er mødt ind, og der har været holdt nogle planlægningsmøder omkring opgaver der skal udføres – der afventes stadig prøvesvar på de bundprøver der er udtaget. Der bliver fællessøsætning d. 19. april. De nye kodelåse der er monteret, kan ikke åbnes med fællesnøglen, men alle klubbens medlemmer kan selvfølgelig få adgang til koden og anvende toiletterne.*

b. Yderhavnen, *EH, havnen er gjort klar til sæsonen, der er sat slanger på, og ryddet op – der er blevet lagt fliser på næsten hele arealet. Der er blevet sat den sidste del af glashegnet op, så der er lukket af over mod brovagtens parkeringsplads, for at bremse unødigt trafik. Der er en stram økonomi, der er blevet lavet en indsamling blandt medlemmerne – det er blevet til ca. 10.000 kr., som skal bruges på nye møbler.*

c. Kanalhavnen, status på septiktank og el-tilsyn, *KL, der blev afholdt arbejdsdag d. 23. marts – der var rigtig mange fremmødte, så det var lige før der ikke var arbejdsopgaver nok – i forbindelse med arbejdsdagen blev der skiftet nogle planker på broerne – i den forbindelse blev der konstateret at der også kunne*

bruges nogle nye planker på kajen ved kranen. Det aftales, at KH hjælper hovedklubben og skifter plankerne ved kranen. Der har været taget kontakt til kommunen, som gav sejlklubben et link hvor der kunne søges om ny septiktank. Kommunen gjorde dog sejlklubben opmærksom på at der ikke kunne søges da det ligger på lejet jord, så opgaven ligger hos kommunen. I forbindelse med gennemgang af EL har KL fremsendt deres rapport til de øvrige afdelinger. Der blev udført pæletræk uden nogen der knækkede. Det bliver oplyst at TSN altid er velkommen på Kanalhavns møder. KL spørger til listen på andelshavere, om der er en lang liste, eller der er lister fra hver havn – EH svarer at der er lidt begge dele.

d. Jolleafdelingen, JJ, oplyser at Kenneth havde givet udtryk for at han gerne vil prioritere sin tid ved ikke at sidde foran en skærm – der har været indkaldt til et informationsmøde for forældre, hvor der var et stort fremmøde – Jolleafdelingen har oprettet deres egen hjemmeside – nskjolle.dk. Kenneth havde forsøgt at indgå samarbejde med nogle af kommunens andre ungdomsafdelinger. Kenneth vil ikke stå alene med alt arbejdet selv, så der er oprettet en arbejdsgruppe – der er oprettet en madgruppe, og der er lavet forslag til ture ud og blive inspireret. Der bliver malet klubhus, der vil blive afholdt VHF kursus for trænerne. Der bliver afholdt et outdoor event. Så alt i alt er der en god positiv energi. Så der er kommet vind i sejlene igen.

e. Kran- og beddingspladsudvalget v/Erik og Torben, TSN der er opstået en revne i bunden af en båd, hvor foden fra stativet trykkede hårdt efter at klubben har flyttet rundt på både. Denne skade er der taget hånd om, men den har givet grund til eftertanke om behovet for at justere betingelserne for båd håndtering og -opbevaring på beddingspladsen.

f. Aktivitetsudvalget v/Jesper, jj – mangler kontakt

g. Sejlerskolen v/Ronnie og Kenneth Lauridsen, KL, Der er intet nyt – der følges op efter påske

h. Svømmeudvalget v/Erik, EH, Flemming Hartvig er på, men der er intet nyt.

i. Kapsejladsudvalget v/ Torben, TSN, der er inviteret til de forskellige kapsejladser som afholdes i løbet af sæsonen. Der bliver forsøgt at invitere flere til kapsejlad, også nogle der kan sejle med flag, uden målerbrev.

6. Status og aftale om tidsplan for Indsatsområder

- a. Forlængelse af lejekontrakt, TSN, havde fået opfattelsen fra kommunen, at vi ville stå med et udkast til en lejekontrakt inden udgangen af marts – dette blev dog ikke tilfældet, da der var sygdom på kommunen. RN ytrede bekymring for at vi ikke ville nå at få en kontrakt i hus inden det er for sent. TSN mener at vi gør hvad vi kan og presser så meget på som muligt.
- b. udvidelse af beddingspladsen på Ydernæs, herunder samarbejde med Poul Vig og Strandjagtforeningen (nabohøringsmøde med Sweco 9/4 kl. 18.30) V/ Torben, Kenneth og Jesper, TSN, vi er inviteret til nabohøring, hvor vi får mulighed for at få vores behov og ønsker hørt – dette gør vi sammen med Poul Vig og Strandjægerne. Der er også fokus på fremtidige udvidelsesmuligheder. Strandjagtforeningen har fokus på den nye spunsvæg, som kommer meget tæt på deres nuværende placering. TSN har skrevet et udkast til høringsbrev. Der har været et møde, hvor indholdet af hørings svaret blev gennemgået. Status er, at høringsbrevet ikke fremsendes til Sweco.
- c. Indkøb, og udrulning af nyt regnskabssystem v/ Erik, EH, der har været afholdt den første workshop – det var en god workshop, hvor der dog ikke helt blev nået det som var tiltænkt. Det var dog et produktivt møde, hvor der blev taget mange gode snakke, om hvordan vi skal agere i fremtiden. Generelt er der en god stemning og EH er fortrøstningsfuld.
- d. Revision af bådpladser/andelsbevis (møde med alle tre havne den 15/4 kl. 19 i KH's klubhus) v/ Carsten, Jesper, Christian og Torben, TSN, der ligger en opgave med at få opsamlet oplysninger omkring brugen af pladser og andelsbeviser. Mødet kommer til at handle om hvad opgaven går ud på, så afdelingerne selv kan løse den.
- e. Kommunikation til medlemmerne, herunder fælles nyhedsbreve. Hvordan kommunikerer vi fremover, hvilke platforme og medier skal vi anvende v/ Carsten og Torben, TSN, der er allerede udsendt det første eksemplar – der er plads til lidt smårettelser, men formen er på plads. Der bliver sat tid af på næste møde, til at tage stilling til hvordan vi skal kommunikere.
- f. Revision af vedtægterne v/ Torben, Carsten og Kenneth, TSN, opfordre til at der laves en plan, så der bliver afklaret hvordan det skal gribes an.
- g. Fokus på Sejlklubbens samarbejde på tværs af afdelingerne, herunder opfølgning på de igangsatte tiltag med fælles bestyrelsesmøder og udvalg, v/ Torben, Kim, Carsten og Jesper, TSN, det næste punkt er det næste fællesmøde d. 17. november 2025.

h. Samarbejde med IH om løsning på tidsplan og finansiering af uddybning, V/Torben, Søren og Karen-Sofie, *TSN, vi afventer svar på de prøver der er udtaget. Men der skal dog stadig arbejdes på et økonomioplæg til næste HB-møde.*

(TSN stiller sig til rådighed for en debat på kommende bestyrelsesmøder)

i. Ydermolen (tilhørende Næstved havn) ved Yderhavnen v/Christian og Torben, *intet nyt.*

7. Aktiviteter

a. Fællesmøde den 17/11 2025

c. Standernedtagning i Kanalhavnen søndag 26/10-2025 kl. 14.00

d. Julegløgg den 7/12-2025 kl. 14.00 i Kanalhavnen

e. Nytårskur den 4/1-2026 kl. 14.00 Inderhavnen

8. Næste HB-møde den 5/5 kl. 19.00

9. Evt. KC, *spørger til om mødet kunne rykkes frem til klokken 18:00 – dette afvises, da flere kommer sent fra arbejde. Et andet spørgsmål er, om indholdet på mødet kunne skæres lidt ned. TSN opfordre KC til at komme med et forslag til en anden løsning.*

Referent: Søren Svarrer